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Referat fra møde den 7. maj 2014 i det rådgivende udvalg vedrørende psykia-
triområdet og det specialiserede socialområde – åben dagsorden. 
 
 
Alle medlemmer var mødt undtagen Henrik Qvist, der havde meldt afbud. 
  
Mødet startede kl. 9.00 og blev hævet kl. 12.00. 
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1-00-30-12 

1. Godkendelse af referater fra sidste møde 

 
Det rådgivende udvalg vedrørende psykiatriområdet og det specialiserede socialområde 
godkendte referaterne. 
  
Henrik Qvist var forhindret i at deltage i sagens behandling. 
  

1-00-7-14 

2. Tema: Præsentation af de ni specialområder på det specialiserede socialområde 
i Region Midtjylland 

 
Socialdirektør Ann-Britt Wetche gav en præsentation af de ni specialområder på det spe-
cialiserede socialområde i Region Midtjylland.  
  
Det rådgivende udvalg vedrørende psykiatriområdet og det specialiserede socialområde 
tog oplægget til orientering, idet udvalget samtidig tilkendegav, at det er vigtigt, at der 
sker forskning på området, og at der forsøges tilvejebragt midler fra centralt hold til 
denne opgave. 
  
Henrik Qvist var forhindret i at deltage i sagens behandling. 
  

1-31-72-284-12 

3. Tema: Ventelister i psykiatrien og forberedelse af udrednings- og behandlings-
retten i psykiatrien 

 
Direktør Gert Pilgaard Christensen holdt et oplæg om status på ventelisterne i psykiatri-
en og i børne- og ungdomspsykiatrien og om initiativer til nedbringelse af ventelisterne 
samt om forberedelserne i forbindelse med indførelse af udrednings- og behandlingsret-
ten i psykiatrien pr. 1. september 2014. 
  
Der var i forbindelse med oplægget en drøftelse af den store stigning i antallet af hen-
visninger til psykiatrien, der har været siden 2011. 
  
Det rådgivende udvalg vedrørende psykiatriområdet og det specialiserede socialområde 
tog oplægget til orientering, idet udvalget udtrykte stor ros til ledere og medarbejdere i 
psykiatrien for den store indsats, der gøres for at nedbringe ventelisterne. 
  
Henrik Qvist var forhindret i at deltage i sagen behandling. 
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1-31-72-284-12 

4. Orientering om udviklingen i ventelisterne for henholdsvis voksenpsykiatri og 
børne- og ungdomspsykiatri pr. 15. april 2014 

 
Det rådgivende udvalg vedrørende psykiatriområdet og det specialiserede socialområde 
tog orienteringen til efterretning. 
  
Henrik Qvist var forhindret i at deltage i sagen behandling. 
  

1-30-72-228-12 

5. Sundhedsaftalen - visioner og værdier 

 
Koncerndirektør Anne Jastrup orienterede indledningsvis om rammerne og processen for 
den nye sundhedsaftale samt om de centrale temaer og målsætninger i Sundhedskoor-
dinationsudvalgets udkast til visioner og værdier for sundhedsaftalen. 
  
Det rådgivende udvalg vedrørende psykiatriområdet og det specialiserede socialområde 
drøftede udkastet til visioner og værdier i den kommende sundhedsaftale, og her blev 
det bl.a. tilkendegivet, at det er vigtigt at gøre op med vanetænkning i forhold til sund-
hedsindsatsen samt at der skal være øget opmærksomhed på at hjælpe de borgere, der 
ikke selv opsøger nødvendige sundhedstilbud. 
  
Henrik Qvist var forhindret i at deltage i sagens behandling. 
  

1-30-73-109-13 

6. Udviklingsstrategi i den sociale rammeaftale for 2015 (sag til forretningsudval-
get) 

 
Det rådgivende udvalg vedrørende psykiatriområdet og det specialiserede socialområde 
anbefaler direktionens indstilling til forretningsudvalget. 
  
Henrik Qvist var forhindret i at deltage i sagens behandling. 
  

1-31-72-246-12 

7. Bevilling til satspuljeprojekter i psykiatrien (sag til forretningsudvalget) 

 
Det rådgivende udvalg vedrørende psykiatriområdet og det specialiserede socialområde 
anbefaler direktionens indstilling til forretningsudvalget. 
  
Henrik Qvist var forhindret i at deltage i sagens behandling. 
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0-3-1-13 

8. Drøftelse at muligheden for at afholde videomøder 

 
Det rådgivende udvalg vedrørende psykiatriområdet og det specialiserede socialområde 
drøftede muligheden for at afholde videomøder, og udvalget har følgende anbefalinger 
vedrørende rammerne for afholdelse af videomøder i udvalget: 
  

• Deltagelse i udvalgsmøder af et eller enkelte udvalgsmedlemmer via video sker 
undtagelsesvist og kun i særlige situationer, hvor udvalgsmedlemmet ellers ikke 
vil have mulighed for at deltage i mødet.  

• Deltagelse via video på udvalgsmøderne skal som udgangspunkt være planlagt, 
da det kræver facilitering af nødvendigt videokonferenceudstyr, herunder rette 
mødelokale.  

• Et udvalgsmøde, hvor mange medlemmer har forfald, afholdes ikke som et vi-
deomøde, idet videokonferenceudstyret ikke kan understøtte en dialog med vi-
deodeltagelse fra mange medlemmer. I stedet aflyses mødet eller der afholdes 
skriftlig høring. 

• Deltagelse via video kan med fordel benyttes af f.eks. eksterne oplægsholdere, 
der ellers ikke vil have mulighed for at deltage i mødet. 

  
Henrik Qvist var forhindret i at deltage i sagens behandling. 
  

1-00-7-14 

9. Gensidig orientering 

 
Direktør Gert Pilgaard Christensen orienterede om en analyse offentliggjort af DSR om 
antallet af sygeplejersker, der forventer at forlade psykiatrien i løbet af de næste fem år. 
Der har i medierne været omtale af analysen under overskriften, at sygeplejerskerne 
flygter fra psykiatrien. Der blev på mødet udleveret et notat, der nærmere belyser talle-
ne bag analysen, og det kan heraf udledes, at det reelt er 5-6 % af de adspurgte syge-
plejersker, der forventer at forlade psykiatrien i løbet af de næste fem år grundet for 
stort arbejdspres eller frygt for voldelige patienter. Gert Pilgaard Christensen orienterede 
samtidig om, at der ikke opleves rekrutteringsproblemer i forhold til sygeplejersker i 
psykiatrien i Region Midtjylland.    
  
På baggrund af nye tal fra Statens Serum Institut, der viser en stigning i brugen af 
tvangsforanstaltninger over for børn og unge i psykiatrien, blev det aftalt, at udvalget på 
et kommende møde får en grundig orientering om dette emne.  
  
Henrik Qvist var forhindret i at deltage i sagens behandling. 
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